
Rumpu – vanhempainyhdistyksen muistio 

aika: ti 2.11.2021 klo 17.30 

paikka: lk 1050 Patteriston yksikkö Ylämyllyn koulu 

läsnä: lista (18) 

Asialista 

1. Aloitettiin tapaaminen klo 17.34 

2. Hyvinvointijohtaja Riitta Lappalainen  

• Liperi - Lapsiystävällinen kunta  

o olemme mukana mallissa, nyt teemme kahden vuoden työtä, että saamme tämän 

Unicefin tunnustuksen 

o koordinaattorina on Liperissä koulunuorisotyöntekijä Miia Nivala 

o työväline työntekijöille 

o lapsen edun ja lapsen oikeuksien huomioimista 

o katsottiin Unicefin video aiheesta 

o on hyvä, että koordinaatioryhmä on laaja 

o nyt kartoitetaan nykytilaa, kuullaan eri-ikäisiä lapsia ja nuoria mahdollisimman 

laajasti 

o kaikki kunnan työntekijät ja päättäjät on tarkoitus kouluttaa 

• kouluterveyskyselyn tuloksia 

o Liperin tulosten faktoja koottu 

o THL:n sivuilta löytyvät tarkat, laajat tulokset 

o keskusteltiin tuen tarpeesta ja vastaanottamisesta sekä mielialoista  

o terveysosuudesta nousi esille seksin harrastaminen (vajaa 20%) ja suojaamattomat 

yhdynnät  

o elintavoista tupakointi, nuuskaaminen, alkoholin käyttö ja huumeiden saatavuus 

o huolestuttavaa seksuaalinen häirintä (huorittelu, seksuaalivähemmistöön kuuluvien 

haukkuminen) sekä perheen sisällä tapahtuva fyysinen tai henkinen väkivalta. 

Pohdittiin koronan vaikutusta perheiden pahoinvointiin.  

• keskusteltiin ongelmista: psykologipalvelut eivät toimi riittävät hyvin. Koulutsempparit 

tekevät hyvää työtä ja hyvä, että yläkoulun paikka saatiin täytettyä. Ollaan huolissaan 

perheiden ja vanhempienkin jaksamisesta. Kuraattoripalvelut toimivat. 

Koululääkäripalvelukäytänteet vaativat myös parannusta. 

3. Haku Liperin kunnan yhteistyökumppaniksi 

• pitää olla hallituksen kokous, päättämään sitä. Tarvitaan näkyvyyttä, keskusteltiin menisikö 

se läpi. Toimintatonnia voi hakea vielä tällekin vuodelle. Millaiseen tapahtumaan sitä voisi 

hakea? On kohdeavustus tai johonkin jatkuvaan esim. kerhoon ja siihen vaaditaan myös 

omaa kustannusta ja talkootyötä. Hyvinvointilautakunnan edustaja kertoi, että yritetään 

yhtenäistää käytäntöjä 

• mahdollisesta tapahtumasta voisi kysyä nuorilta itseltään kyselynä 

4. Koulunuorisotyöntekijä Miia Nivala kävi esittäytymässä 

• koulunuorisotyö tekee yhteistyötä tiktokkaajan kanssa  

• Teemu Meriläinen kävi kokemusasiantuntijana kertomassa tarinansa 

• on tehty nuorisoaloite nuorten omasta paikasta, se luovutetaan seuraavassa kokouksessa, 

hieno saavutus 



• keskusteltiin lähtisikö käyntiin vanhempien vertaistukiryhmä, mukana voisi olla 

tsemppareitakin 

• on hienoa, että koulunuorisotyö on nyt kaiken keskiössä, 150 nuorta iltakäyttäjään ollut 

viime kuussa 

5. Yhteisöllisen oppilashuoltoryhmän kuulumiset 

• pääaiheena oli turvallisuus; saattoliikenne ei toimi, on suunniteltu väärällä tavalla Jyrissä ja 

Paloaukealla ja väylät ovat kapeat risteyksessä 

• vaaralliset kulkureitit tuotu esille 

• puolustusvoimien alueelta haettu luvattomasti frisbeegolfkiekkoja. On ehdottomasti 

kiellettyä ja rangaistavaa. 

• järjestyssäännöt ovat kaikille kouluille yhteiset 

• opettajien autoista on puhkottu renkaita 

• Patteriston yksikössä lasiseinät 

• luokkiin on tulossa naulakoita 

• Patteriston yksikössä kaiteet vaarallisia, korjaukseen 

• kierrätys pitäisi saada kuntoon, kun valtuusto saa tehtyä päätöksen 

• 9.12. seuraava tapaaminenTeamsissa, edustamaan menee Minna 

6. Perinteiset joulumyyjäiset  

• Päivi kirjaa toimijat myyjäisiin, näistä erillinen liite 

7. Frisbeegolfkorien hankinta 

• seuraavassa kokouksessa 

8. Diskotalkoolaiset pe 5.11. yläkoulun tapahtumaan klo 18-21 

• talkoolaiset ovat tervetulleita 

9. Muut asiat 

• päätettiin pitää seuraava hallituksen kokous ma 8.11.2021 klo, että saadaan raha-

anomuksia eteenpäin 

10. Päätettiin tapaaminen klo 20.04 

 

Muistion kirjasi Kirsi Pulkkinen 

 

 


